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V súlade s rokovacím poriadkom pre zvolávanie zasadnutí obecného zastupiteľstva podľa § 12 

zákona číslo 369/1990 Zbierky zákonov o obecnom zriadení v znení neskorších zmien a 

doplnení starosta obce Nižná Slaná na deň 26. augusta 2024 

 

zvolal 

5. zasadnutie Obecného zastupiteľstva 

obce Nižná Slaná v roku 2024. 

 

Všetci poslanci boli na rokovanie pozvaní a pozvánkami oboznámení s programom rokovania. 

 

Prítomní: 

Starosta obce: Tibor Jerga 

Poslanci OZ: Ján Junger, Beáta Jungerová, Branislav Grančák, Stanislav Beňo, 

Adrián Mako, Zoltán Tóth, Ondrej Kašai 

 

Neprítomní: 

Poslanci OZ: Ing. Martin Gazdík, Roman Anderko 

Hlavný kontrolór obce: Ing. Peter Majorčík 

 

Rokovania sa ďalej zúčastnili 2 ľudia podľa prezenčnej listiny zo zasadnutia. 

 

Rokovanie sa začalo prvým bodom rokovania o 16:05 hod. 

 

Starosta obce: 

Tibor Jerga   

Overovatelia zápisnice: 

Stanislav Beňo   

Ondrej Kašai   
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Starosta obce, Tibor Jerga privítal všetkých zúčastnených a otvoril zasadnutie obecného 

zastupiteľstva o 16:05 hod. 

K bodu neboli vznesené pripomienky. 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo 

05/2024/1.1  A. volí 

návrhovú komisiu v zložení: 

 Beata Jungerová, Adrián Mako, Zoltán Tóth 

B. určuje 

B1. zapisovateľa zápisnice: 

Zuzanu Vandrášikovú 

B2. overovateľov zápisnice v zložení: 

Stanislav Beňo, Ondrej Kašai 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 05/2024/1.1: 

PRÍTOMNÍ POSLANCI: 7 Junger, Jungerová, Grančák, Beňo, Mako, Tóth, Kašai 

ZA: 7 Junger, Jungerová, Grančák, Beňo, Mako, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  

 

K bodu neboli vznesené pripomienky. 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo 

05/2024/1.2  schvaľuje 

program zasadnutia obecného zastupiteľstva podľa priloženej pozvánky 

na zasadnutie obecného zastupiteľstva č. OcÚNS494/2024-2629. 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 05/2024/1.2: 

PRÍTOMNÍ POSLANCI: 7 Junger, Jungerová, Grančák, Beňo, Mako, Tóth, Kašai 

ZA: 7 Junger, Jungerová, Grančák, Beňo, Mako, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA:   

 

Bod rokovania 

č. 1 

Otvorenie zasadnutia 

1. Voľba návrhovej komisie, určenie zapisovateľa 

a overovateľov zápisnice 

2. Program zasadnutia zastupiteľstva 

3. Kontrola plnenia uznesení 
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K bodu neboli vznesené pripomienky. 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo 

05/2024/1.3  berie na vedomie 

priebežné plnenie uznesení prijatých na predchádzajúcich zasadnutiach 

obecného zastupiteľstva. 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 05/2024/1.3: 

PRÍTOMNÍ POSLANCI: 7 Junger, Jungerová, Grančák, Beňo, Mako, Tóth, Kašai 

ZA: 7 Junger, Jungerová, Grančák, Beňo, Mako, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  
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Bod rokovania 

č. 2 

Financie obce Nižná Slaná 

1. Zmena rozpočtu na rok 2024 

Mgr. Ladňák - Jedná sa len o navýšenie na strane príjmov o 22 000 eur a premena medzi 

položkami, pretože štátny rozpočet nemôže kryť bežné výdavky, takže bola len zmena medzi 

položkami. Navýšilo sa len o to, koľko sa navýšili podielové dane, alebo koľko sa zlepšil odhad 

samosprávy. Na strane výdajov nedošlo k nejakej zmene, okrem toho, že sa len dorovnali. Tak 

ako boli navýšené príjmy, tak sa navýšili aj výdavky. 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

05/2024/2.1  A. prerokovalo 

zmenu rozpočtu obce Nižná Slaná na rok 2024 

B. schvaľuje 

zmenu rozpočtu obce Nižná Slaná na rok 2024 v zmysle ustanovenia § 

14 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov podľa materiálu č. 

05/2024/2.1 k zasadnutiu obecného zastupiteľstva. 

 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 05/2024/2.1 

PRÍTOMNÍ POSLANCI: 7 Junger, Jungerová, Grančák, Beňo, Mako, Tóth, Kašai 

ZA: 7 Junger, Jungerová, Grančák, Beňo, Mako, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  
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Bod rokovania 

č. 3 

Banícky deň a dni obce Nižná Slaná 

 

Mgr. Ladňák- Začneme programom. Ten by sa mal začať o 14-tej hodine oficiálne. S baníckou 

kapelou by sa šlo do kostola, dnes mi potvrdili, že prídu. V kostole by boli ekumenické služby, 

tak ako každý rok. Tie trvajú 30-40 minút. Približne 14:45 odhadujeme kladenie vencov pri 

banskom pamätníku. Odtiaľ by sa s baníckou kapelou šlo dole. Okolo 15:00 plánujeme 

príhovory, okolo 15:15 je vyhradený čas pre z Rozvojového tímu, ktoré si nacvičili svoj vlastný 

program na dni obce. Okolo 15:50 by mal začať folklórny program a v rámci neho: FS Dubina, 

ktorá tento rok príde s novým programom, FS Hrabina, folklórna skupina Lingov z Košíc, Peťo 

Zatroch má svoj program. O 17:00 máme naplánovaného Roba Šimka, ktorý príde so svojím 

repertoárom. Máme tam prestoj, ráta sa s ladením približne 15-20 minút. Okolo 18-tej by bolo 

prvé kolo tomboly, s tým, že počas tomboly by sa jeden mikrofón vyblokoval a medzi tým by 

sa ladila druhá kapela. Je to kapela Jána Slováka, volá sa Morana, je to pre zmenu rokovejší 

program. Tá by bola od 18:30 približne do 19:30. Potom rátame druhé kolo tomboly, medzi 

tým sa naladí kapela na ľudovejšiu nôtu, ktorú nám tiež zabezpečil Ján Slovák. Návoz si neviem 

teraz spomenúť, zajtra sa dozvieme v akej zostave presne prídu. Mali by tu byť klávesy, 

saxofón, harmonika, a tak. Táto kapela by to mala potiahnuť do tej 22:00. 

Guláš bude variť Štefan Muller, vydávať budú Šmelkovci. Na prípravných rokovaniach sa 

stanovovala aj cena. Čo sa týka pre cudzích, guláš za 3,50, pivo a kofola za 1,50. Domáci by 

mali mať  guláš a pivo za 1 euro.  

Cena za tombolu sa dohodla na 1,50 eur, budeme mať hodnotnejšiu tombolu, budú lepšie ceny, 

niečo nám podonášali aj naši sponzori aj Brantner nám prispel 500 eur na tombolu. Máme už 

aj nejakú elektroniku od pána Sentandrášiho, od ktorého berieme pravidelne kancelárske 

a hygienické potreby. V rámci občerstvenia bude tak ako minulý rok zabezpečovať Ružena 

Jungerová, ktorá by mala zabezpečiť catering dole predávať kebab, zapekanky a pod. Roman 

Anderko si taktiež otvorí svoj stánok, bude predávať z bývalého baru Vaneska. Guláš by sa 

začal vydávať už od 12:30. Určite chceme ľudí pozvať, nakoľko veľmi pekné bývajú aj tie 

ekumenické služby, pretože nie sú poňaté až prísne cirkevne, ale práveže vyzdvihujú  to banícke 

remeslo, s tým, že je tam hudba, banícka kapela k tomu hrá, určite budeme radi, keď sa zúčastní 

viac ľudí. 

Rozdelili sa role na catering, kroniku, predaj  tombolových lístkov, predaj lístkov na 

občerstvenie. 

Branislav Grančák- chcem sa opýtať na vydávanie lístkov. Tie sa teraz vydávajú zvlášť na 

pivo a zvlášť na guláš? 

Mgr. Ladňák- predávajú spolu za euro. V tejto cene je aj guláš aj nápoj. Zadarmo to už nebude, 

nakoľko si to ľudia nevážia 

Branislav Grančák- niekedy sa to robilo tak, že sa dával lístok každému, aj deťom. Tie to stále 

len pobabrali a nechali tak, potom sa už nezvýšilo pre dospelých. Neskôr bola dohoda, že sa 

lístky vydávali zdarma len občanom nad 18 rokov. Tiež dochádzalo k nedorozumeniam. 
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Mgr. Ladňák- presne tomuto sa ja chceme vyhnúť, aby sa zbytočne neplytvalo a aby nikto 

nebol diskriminovaný, kto chce, tak si kúpi. Aj tomu dieťaťu. A pre občanov obce je to cena  

veľmi dobrá. Keď si vezmete, že 4-členná rodina zaplatí 4 eurá a bude v tom mať aj guláš aj 

nápoj. Všetci tí, ktorí nie sú občanmi obce, guláš za 3,50, kofola za 1,50. Eurová cena platí len 

pre obyvateľov obce, keďže je to ich deň. 

V deň osláv nám budú nápomocní aj chlapi z Miestnej občianskej a preventívnej služby 

a dievčatá z Rozvojového tímu. 

Zuzana Vandrášiková- dievčatá z Rozvojového tímu budú mať aj svoj stánok, kde sa budú 

venovať deťom, budú mať pre nich pripravené rôzne súťaže, maľovanie na tvár a budú 

dohliadať na skákací hrad. Aj naši dobrovoľní hasiči prídu, budú dohliadať najmä na premávku. 

Mgr. Ladňák- pani Beňová bude robiť zdravotníčku, farárka nám potvrdila, že zabezpečí celý 

program. Ešte nám treba zabezpečiť chlapov do sprievodu so zástavami a kladivkom. Ozvali sa 

nám aj ľudia, ktorí by si postavili stánky ako bižutériu, náramky, nech to trošku obzvláštnime. 

Bolo by to ale ešte niečím oživiť. 

Na tieto dni obce máme aj dotáciu, takže nie všetko ide z našich zdrojov. Aj čo sa týka 

programu. Košický samosprávny kraj nám prispel, takže ešte môžeme niečo vymyslieť. 

Poradili nám napríklad Gemerský remeselnícky inkubátor. Oni chodia presne na takéto dni obce 

a mesta, rozkladajú stánky. Napríklad v Dobšinej boli. Majú napríklad ručne vyrezávané 

výrobky, kované výrobky, náušnice, tkané koberce. Ale dostali sme informáciu, že berú okolo 

800 Eur. 

Beáta Jungerová – tak aj predávať prídu, aj im to zaplatíme? To nedáva logiku. 

Tibor Jerga – u nich prakticky ide o spestrenie samotnej udalosti, nie o predaj. Ide prevažne 

o remeselníkov, ktorí prezentujú výrobu svojich výrobkov. Napríklad taký tkáč kobercov, alebo 

kováč. On si postaví svoje zariadenia a prezentuje ľuďom celý proces a postupy výroby a pre 

ľudí je to zaujímavé. Už sa pristavia a zvedavo pozerajú. Už či si niečo zakúpia, je iné. Ale 

prevažne ide o spestrenie.  

Zuzana Vandrášiková – je možnosť aj pre ľudí si vyskúšať napríklad utkať alebo vyrobiť 

niečo? Lebo si myslím, že takto by to bolo pre ľudí zaujímavé. 

Mgr. Ladňák- môžeme sa informovať. 

Beáta Jungerová- keby prišli predávať a človek nevidí ako výrobky vznikajú, nevidím dôvod, 

prečo by sme mali ešte my platiť. Ale keď človek vidí, napríklad tí čo s motorovou pílou 

spracúvajú drevo do nádherných sôch, tak to je zaujímavé, človek si to určite rád pozrie. Alebo 

vidieť ako sa vyrábajú hlinené nádoby na kruhu. 

Tibor Jerga – keď aj prídu ľudia z cudzích dedín, alebo napríklad banícke spolky. Tak tu 

prakticky nemajú čo robiť, preto chceme tieto dni viac obzvláštniť. 

Beáta Jungerová – a zo spolkov kto príde? 

Tibor Jerga – ešte nemáme potvrdené účasti, rieši to pán Sombathy, budem mu volať. Teraz 

sa nám to prekrýva so Štiavnicou nešťastne. 
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Tomáš Ladňák – bol som za ekonómkou, jej sestra robí na obecnom úrade v Čučme, a teraz 

budú títo remeselníci cez víkend akurát v Čučme. Len či ich teda oslovíme a  investujeme tie 

peniaze do toho. Aby ste rozumeli, tak máme na tento deň dotáciu. Z časti dotácie sa kupovala 

technika a mikrofóny, ešte stále máme približne 2500 Eur na program. Robo Šimko berie 900 

Eur, folklórne súbory keď spočítame všetky dohromady tak to bude okolo 400 eur. Sme na 

1300. 500 eur vezme Ján Slovák, 500 eur bude ľudová kapela na večerný program, takže niečo 

nám ešte zostane a niečo vieme ešte zo sponzorského vykryť. Ale to už je na vás.  

Stanislav Beňo – záleží na tom, koľko stánkov by prišlo 

Tibor Jerga- v Dobšinej čo som videl bolo okolo 6 stánkov 

Mgr. Ladňák- záleží aj od toho, viem že niekde chodia s 12-timi, niekde s 15-timi, niekde so 

6-timi, asi podľa toho, kto je ako vybookovaný. Sú to všetko remeselníci, živnostníci, tá 

organizácia ich len zastrešuje. 

Tibor Jerga- oslovíme ich koľkí a či by vedeli prísť  

Branislav Grančák – počas baníckeho dňa tu bola strelnica, kolotoč, to bolo zaujímavé 

Ondrej Kašai- dokonca aj taký vláčik bol na koľajniciach aj akrobat čo cvičil na dreve 

Mgr. Ladňák – to sú veľmi dobré nápady, keby sa nám tu podarilo dotiahnuť jednu malú 

reťazovku pre deti, tak to by bolo výborné. Len zistiť a nájsť nejaké kontatky. 
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Bod rokovania 

č. 4 

Rôzne 
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Bod rokovania 

č. 5 

Ukončenie zasadania 

 

Tibor Jerga ukončil zasadnutie o 17:00 hod. a poďakoval sa prítomných poslancom a hosťom 

za účasť. 

 

 


